

Title (en)

Method and product for coating shuttering panels.

Title (de)

Verfahren und Werkstoff zur Beschichtung von Schalplatten.

Title (fr)

Procédé et produit de revêtement de panneaux de coffrage.

Publication

EP 0401551 A1 19901212 (DE)

Application

EP 90109050 A 19900514

Priority

DE 3918664 A 19890608

Abstract (en)

A method is proposed for coating formwork panels (2) of plywood for concrete formwork which makes the panels more resistant and able to be used twice as often as hitherto. A primer coat is applied in liquid form to the bare panels (2) and is made to set, and then a top coat is applied by blowing fine-grained hard granules onto a sprayed-on, still liquid lower top coat, immediately following this by spraying on an upper top coat of the same coating product as the lower top coat, after which the top coat as a whole is made to set. For applying the top coat, all the formwork elements (8) are passed under a multiple spray head (14) which runs back and forth in the transverse direction and on which a first spray nozzle (19), a blowing tube (18) for the granules and a second spray nozzle (17) are arranged at equal intervals one after the other in the running direction (13). The two liquid coating products are prepared according to specifically prescribed formulations. <IMAGE>

Abstract (de)

Es wird ein Verfahren zur Beschichtung von Schalplatten (2) aus Sperrholz für Betonschalungen vorgeschlagen, das diese widerstandsfähiger und etwa doppelt so oft verwendbar macht wie bisher bekannt. Auf die rohen Platten (2) wird eine Grundschicht flüssig aufgebracht, ausgehärtet, und sodann eine Deckschicht aufgebracht in der Weise, daß auf eine aufgespritzte, noch flüssige untere Deckschicht ein feinkörniges hartes Granulat aufgeblasen und unmittelbar anschließend eine obere Deckschicht aus dem gleichen Beschichtungswerkstoff wie die untere Deckschicht aufgespritzt wird, wonach die Deckschicht insgesamt aushärtet. Zum Aufbringen der Deckschicht läßt man die gesamten Schalelemente (8) unter einem in Querrichtung hin und her gehenden Mehrfachspritzkopf (14) durchlaufen, an dem in Laufrichtung (13) in gleichen Abständen hintereinander eine erste Spritzdüse (19), ein Blasrohr (18) für das Granulat und eine zweite Spritzdüse (17) angeordnet sind. Die beiden flüssigen Beschichtungswerkstoffe werden nach im einzelnen angegebenen Rezepturen zusammengemischt.

IPC 1-7

E04G 9/05

IPC 8 full level

E04G 9/05 (2006.01)

CPC (source: EP)

E04G 9/05 (2013.01); **E04G 2009/025** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] FR 2468705 A1 19810508 - HALLE WOHNUNGSBAU [DD]
- [A] WO 8705353 A1 19870911 - ZOLLINGER ROLF
- [A] US 3650795 A 19720321 - WILLINGHAM JOHN H
- [A] US 3468690 A 19690923 - HEMMING CHARLES B

Cited by

US5454545A; EP1394338A1; AT405289B; EP0608199A3; DE10029081A1; AT1017U1; AT406685B; US2012037540A1; EP1647651A2; WO9300494A1; WO2005064099A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK FR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0401551 A1 19901212; EP 0401551 B1 19930804; AT E92569 T1 19930815; DE 3918664 A1 19901220; DE 59002162 D1 19930909

DOCDB simple family (application)

EP 90109050 A 19900514; AT 90109050 T 19900514; DE 3918664 A 19890608; DE 59002162 T 19900514